首 页 | 期刊介绍 | 编委会 | 编辑部介绍 | 投稿指南 | 期刊订阅 | 广告合作 | 留言板 | 联系我们 |

2004, Vol.

Issue (4):130-136

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

中国证券市场内幕交易的信息含量及与操纵市场的比较

汪贵浦1,2,池仁勇1,陈伟忠2

- 1. 浙江工业大学经济贸易学院, 浙江, 杭州, 310014;
- 2. 同济大学经济管理学院, 上海, 200092

Information Content of Insider Trading in China Securities Market and a Comparison with Market Manipulation

WANG Gui-pu^{1,2}, CHI Ren-yong¹, CHEN Wei-zhong²

- 1. School of Economy & Trade, Zhejiang University of Technology, Hangzhou 310014.China;
- 2. School of Economy and Management, Tongji University, Shanghai 200092, China
 - 摘要
 - 参考文献
 - 相关文章

Download: PDF (KB) HTML (KB) Export: BibTeX or EndNote (RIS)

摘要 基于1993-2000年中国证券市场内幕交易和操纵行为事件,采用事件研究、修正的Meulbroek(1992)模型和横截面检验,同时比 较内幕交易、操纵市场的信息含量,发现事件研究中,内幕交易的信息含量总合计量结果与字样本结果并不一致,Meulbroek(1992)存 在对内幕交易信息含量高估的现象,而操纵市场信息含量是明显显著的。更进一步,论文采用事件期中与前述不同的数据和具体的交易 细节研究基于内幕信息的操纵行为。发现,中国证券市场内幕交易买进不能取得异常收益,而卖出向市场发出错误的信号。纯粹操纵、 基于内幕信息操纵买进的市场反应异常显著,信息含量相比于纯粹内幕交易要大很多。最后,给出国内证券市场内幕交易与操纵行为的 建议。

关键词: 内幕交易 操纵市场 信息含量 异常收益

Abstract: Based on insider trading and manipulations in China securities market during 1993 to 2000, using event studies, adjusted model proposed by Meulbroek (1992) and cross section test, the paper compares information content of insider trading with market manipulation. It is found that aggregate econometric result of insider trading is different from sub-sample's,and Meulbroek(1992)overrates the information content of insider trading. Meanwhile the information content of manipulation is very significant. Moreover, different data and more detailed trades are used in order to get robust result. We find that insider buying cannot get abnormal earning and insider selling gives wrong signal to the market. We also find pure market manipulation and manipulation buying based on insider information cause significant response in the market. At the end, some policy suggestions of regulation on insider trading and manipulation are put forward.

收稿日期: 2003-10-10:

基金资助:国家自然科学基金资助项目(70273027/G0302);中国博士后科学基金资助项目(20040350498)

引用本文:

汪贵浦, 池仁勇, 陈伟忠.中国证券市场内幕交易的信息含量及与操纵市场的比较[J]中国管理科学, 2004, V(4): 130-136

没有本文参考文献

没有找到本文相关文献

Service

把本文推荐给朋友 加入我的书架

加入引用管理器

Email Alert

RSS

作者相关文章

汪贵浦

池仁勇

陈伟忠